
Mat i min familj
Ordkort
Mejl

Jag kunde inte komma till kursen, på grund av pendeltåget.

Det var en liten brand i en transformator.
Vädret är fint idag.
knoppar
fåglarna kvittrar
kråkorna kraxar
måsarna skriker

det är lite ledsamt

Avslutning är på fredag 22/3 kl. 14.

Vi ses i Rissne vid T-banan kl. 13:45
eller kom direkt till Rissneleden 110, Ursvik entré

Jag äter många potatisar och böcker, för jag är en liten bokmal.
I min familj köper vi få bröd, eftersom vi bakar själva.
I min familj äter vi lite ris.
Jag brukar dricka mycket öl.

många - fler - flest
mycket - mer - mest
få - färre
lite - mindre - minst

Jag äter mindre potatis än Liudmyla.
Jag dricker mer kaffe nu än tidigare.
Du äter fler korvar än jag.
Du äter mer korv än jag. Jag föredrar fisk.
Jag äter fler äpplen än tidigare.
Jag använder mindre salt i maten än tidigare.

Jämför ukrainsk mat och svensk mat

I Ukraina äter man mer grönsaker än i Sverige.



Vi har ett jordbrukssamhälle.
Vi är ett jordbruksland.

I Sverige äter man mer fisk än i Ukraina, eftersom man har mer vatten.

I Ukraina dricker man mer öl än i Sverige. Vi har många små bryggerier.

I Sverige dricker man mer snaps än i Ukraina. Det är en nationaldryck.
Svenskar dricker mindre starksprit nu än tidigare.
Fler och fler personer dricker vin under veckan.

motboken
15 år
en langare

När jag var i Ukraina för några veckor sedan, frågade de mig om legitimation.

I Sverige äter man mer fisk till fest än i Ukraina.
I Ukraina äter man mer fläsk till fest än i Sverige.
grillat fläsk
fläsk på grillspett

Sallad är vardagsmat.
Vi äter mer gröt.
Vi har längre sommar och dricker mer vatten och öl.
törstigare än svenskar

juice
läsk
mjölk
saft

I Ukraina äter man (mjuka) kakor än i Sverige.

Jag har få skor.
Jag har färre skor än Marta.
Jag har färre skor än jeans.

Jag har lite vatten i flaskan.
Jag har mindre vatten än du.



Bisatser
- är en del av en huvudsats
- börjar med en subjunktion: eftersom, när, om, att
- har satsadverbet före första verbet

subjunk
-tion

subjekt sats-
adverb

verb 1 verb 2-4 partikel komple-
ment

adver-
bial

när man började göra brännvin av den.

om du vill se en älg.

att jag äter ganska
bra mat

eftersom man inte vill ha för
många
älgar

om du vill se en älg (kan du besöka en älgpark)
eftersom man inte vill ha för många älgar (jagar man de på hösten)
när strömmingen är rökt (heter den böckling)
(den blev populär på 1800-talet) när man började göra brännvin av den
när jag handlar (tittar jag efter ekologisk mat)
när jag är i skogen (mår jag bra)
när jag går ut och äter (väljer jag sushi…)
om jag lagar mat hemma (...)
(jag tycker faktiskt) att jag äter ganska bra mat

Om det är vackert väder imorgon, promenerar jag i parken.
Om det är vackert väder imorgon, vill jag promenera i parken.
När det regnar, vill jag sitta hemma och titta på tv.
När det regnar, måste jag ta med ett paraply.
Eftersom jag är trött, dricker jag kaffe.
Eftersom jag är trött, lägger jag mig i soffan.
När jag inte orkar gå på gym, tränar jag hemma.
Eftersom jag är trött, orkar jag inte gå på gym.



Amanda berättade, att hon reste till Spanien.
Amanda berättade, att hennes mamma reste till Spanien.
Stefan säger, att “komma” är viktigt.
Jag tror inte, att det blir regn idag.
Jag tycker inte, att matematik är viktigt.
Du är välkommen hem till oss, om du tar med öl och lagar maten
tillsammans med oss.
Jag pluggar svenska, eftersom jag vill studera på universitetet.
Du måste vara tyst, när du är på biblioteket.

din åsikt
Amanda berättade om sin resa till Spanien.

Jag stannar hemma idag, eftersom jag är förkyld.
Jag stannar hemma idag, därför att jag är förkyld.

en docka
Jag är hungrig. Därför ska jag köpa varmkorv.


